
主管单位：中华人民共和国文化部 主办单位：国家图书馆 中国图书馆学会 ISSN 1001-8867    CN 11-2746/G2 

  
   高级检索

文章摘要 

叶鹰.传统图书馆学的当代转换[J].中国图书馆学报,2000,(2):19~20,49

传统图书馆学的当代转换

Contemporary Transformation of Traditional Library Science
  

DOI：

中文关键词: 图书馆学理论, 图书馆学思想, 抽象图书馆学

英文关键词: Theory of library science  Thought of library science  Abstract library science

基金项目:

作者 单位

叶鹰  浙江大学文献信息研究所 

摘要点击次数: 817

全文下载次数: 435

中文摘要:

      指出传统图书馆的特征是面向过程、面向实体和定性导向 ,提出传统图书馆学当代转换的核心是从具体到抽象、从定性到定量 ,并对

书馆学的建构方向和建构道路等作了探讨。参考文献 1 6。公式 6。

英文摘要:

      Since the characteristics of traditional library science are process oriented, substance oriented and quality oriented, the author 
proposes that the contemporary transformation of library science includes the process from concreteness to abstractness and from quality 
orientation to quantity orientation.Besides, the author also discusses the constructive orientation and paths for contemporary library 
science.16 refs. 6 formulas.
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